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Patay Vilmos a HANGYA elnöke február 20-21-én részt vett az RMGE Maros
jubileumi ülésén, melyen a következő ünnepi beszédet mondta:

"
Tisztelt Elnök Úr, Tisztelt Ünnepi Közgyűlés, Kedves Barátaim!

Köszönettel vettük meghívásukat és örömmel jöttem ide az RMGE Maros 25.
jubileumi összejövetelére, hogy a HANGYA Szövetkezetek Együttműködése, a gróf
Károlyi Sándor Szervezetfejlesztési Alapítvány, a Magyar Agrárgazdasági Kamara
és természetesen a magam nevében elismerésemet fejezzem ki az Önök
munkája, eredményes tevékenysége iránt, amely sikertörténetnek mi is részesei
lehettünk az elmúlt 23 esztendőben.

Az elmúlt 25 év elsősorban a rendszerváltásról szólt, úgy Magyarországon, mint
Romániában, különös tekintettel az Erdélyi Részekre, ahol közismerten Temesvár
és Marosvásárhely voltak azon városok, amelyek a forradalmi rendszerváltásban
élen jártak.
Külön is meg kell emlékeznünk a rendkívül nagy tehetségű, kiváló íróról, Sütő
Andrásról, aki a kezetektől fogva pártolta a Romániai Magyar Gazdák
összefogását és szövetkezési társulásait.

Az RMGE Maros elnökével, Csomós Attila úrral 1992. óta tartunk fenn személyes
barátságot és partneri együttműködést az általa létrehozott szervezettel. Ettől az
időponttól kezdve voltak közös magyar és európai uniós programjaink. Kezdetben
a PHARE és a magyar vállalkozásfejlesztési alapítványok keretében segítettük
munkájukat a HANGYÁ-T is létrehozó gróf Károlyi Sándor Szervezetfejlesztési
Alapítványon keresztül.

A különböző programok kidolgozásán túlmenően közreműködtünk az
intézményfejlesztésben és számos romániai magyar gazdát vittünk el az Európai
Unio fejlett agrárgazdaságú országaiba és megmutattuk azokat a modellértékű
szerveződéseket, amelyek a belga, holland, posztrák, német, spanyol, francia,
olasz és dán gazdák eredményes gazdálkodását segítik és a társadalom
egészének demokratikus fejlődésére kihatnak.
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A HANGYA szövetkezeti érdekképviselet és az RMGE Maros között létrejött
megállapodás alapján a 2000. évtől kezdődően a HANGYA a Budapesten
megrendezésre kerülő Országos Mezőgazdasági és Élelmiszeripari Kiállítás
(röviden: OMÉK) HANGYA-standján folyamatosan biztosított bemutatkozási
lehetőséget az RMGE Maros részére, ahol mód nyílt az erdélyi gazdák
termékeinek és tevékenységének bemutatására, s amely mindig az egyik
leglátogatottabb stand volt a budapesti vásáron.

Az RMGE Maros és a HANGYA közötti együttműködés keretében segítséget
nyújtottunk a romániai Erdő-Közbirtokossági, valamint a Szövetkezeti Törvény
kidolgozásában, valamint az EU-konform termelői társulások, vagyis a zöldség-
gyümölcs TÉSZ-ek és más gazdálkodási területeket érintő termelői
csoportosulások EU-szabályinak megismerésében és adaptációjában.
Külön is ki kell emelnem azokat az előadásokat, amelyeket az Önök
rendezvényeink Szeremley Béla társelnök és dr. Szabó Zoltán főtitkár kollégáim
tartottak Kolozsvárott, Marosvásárhelyen, Udvarhelyen, Csíkszeredán és más
településeken.

Szeretném elmondani Önöknek, hogy jövőbeni gazdasági együttműködéseinknek
jó alapjai lehetnek az elmúlt 25 év során elvégzett azon közös munkák, melyek
közül különösen kiemelkedő az a tevékenység, amelyet dr. Szabó Zoltán HANGYA
főtitkár úr 2 cikluson keresztül folytatott COGECA alelnöki munkájával és
amelynek segítségével kidolgozásra kerültek az EU szövetkezési alapelvei, az
európai szövetkezeti intézmény kidolgozása, amely módot ad a határon túli
szövetkezés megvalósítására az Európai Unió tagországai között, így
érvényesíthetőek mindkét ország partneri kapcsolataiban.

Engedjék meg, hogy most ne csupán a HANGYA elnökeként, hanem a magyar
Országos Szövetkezeti Tanács elnökeként is köszöntsem Önöket és
együttműködést ajánljak szervezeteink között. Itt Erdélyben közismert, hogy a
magyar HANGYA alapítójának, gróf Károlyi Sándornak legfőbb segítője volt gróf
Haller István, aki az I. világháborút követően is tovább erősítette és fejlesztette az
erdélyi HANGYÁ-t, minta gazdák biztonságát erősítő áruközvetítő szövetkezést, s
emellett pártolta finanszírozásukat támogató hitelszövetkezetekkel, amelyeknek
itt Erdélyben közel 200 éves hagyományai vannak.

A gazdák szövetkezésének előmozdítására a múlt évben létrehoztuk a HANGYA
COOP Holding Szövetkezetet, amely már nem csak érdekképviseleti központként
fog működni, hanem a HANGYA tagjainak üzleti tevékenységét hivatott szolgálni.



Az előzőekben már szóltam a határokon átnyúló szövetkezeti lehetőségekről,
amely szinte korlátlan lehetőséget adhat Önöknek is.

Engedjék meg, hogy befejezésül idézzem gróf Széchenyi István szavait, aki
szerint: „Ami egynek nehéz, vagy lehetetlen, az sokaknak az együttműködésen
keresztül lehetséges.” („Egynek minden nehéz; soknak semmi sem lehetetlen.”)

Köszönöm, hogy meghallgattak! "
 


